
 

 

Bl. Zdenka, obeť lásky a násilia 
 
 

O láske a strachu 
 

V láske niet strachu, a dokonalá láska vyháňa strach, lebo strach má v sebe trest, a kto sa bojí, nie je dokonalý 
v láske. (1 Jn 4,18) 
 
Hovorí sa, že dokonalá láska vyháňa strach.  
Zaujímavé je, že koreňom strachu je paradoxne láska.  
 
Prirodzený pohľad: láska nám spôsobuje strach. 
Napr. Ak milujem svoje veci, mám strach, že ich stratím. Ak milujem svoju dobrú povesť, bojím sa, že ju 
stratím. Ak milujem svoje deti, bojím sa, že ich stratím. Ak milujem život, mám strach zo smrti. Ak milujem 
zdravie, mám strach z choroby a bolesti. 
Záver z toho je: Kto nemiluje, nemôže sa báť, nebojí sa.  
 
Ak trošku odbočím, tak zistíme v praxi, že strach a obava je jedným z najmocnejších prostriedkov 
manipulácie, tlaku a moci. Strach je mocným prostriedkom politickej a ekonomickej manipulácie. Zasievať 
strach je jedným z klasických prostriedkov boja.  
 
Naozaj platí, že kto nemiluje, nemá rád niečo, tak sa o to nebojí. To znamená, že vlastne mám sa stále čím 
viac báť a vtedy je to v poriadku? Ak áno, tak potom neplatia slová Sv. Písma - Božieho slova. Alebo je to 
nejako ináč? 
Ján hovorí: V láske niet strachu, a dokonalá láska vyháňa strach, lebo strach má v sebe trest, a kto sa bojí, 
nie je dokonalý v láske. (1 Jn 4,18) 
 
Ak chcem prekonať strach, potrebujem istotu väčšej lásky, než tej, ktorá spôsobuje môj strach.  
A tak nasleduje nadprirodzený pohľad: 
Ja osobne poznám iba jeden recept: ešte viac ako to, čo mám a vlastním, ešte viac milovať Boha. Lebo ten, 
kto miluje Boha, zároveň sa aj bojí Boha v takom tom správnom strachu (vezmite si, že jeden zo 7 darov DS 
je bázeň pred Bohom), lebo vďaka tomu sa už potom nebojí ničoho.  
A kto sa Boha nebojí, bojí sa hocičoho, pretože sa rozpúšťa v láskach pominuteľných a neistých vecí.  
 
Vezmime si, že Zdenkin príbeh je tiež spojený so zastrašovaním, tlakom, zradou, Prešla si mučenim, 
trýznením, manipuláciou... Zdenka svoj strach prekonala. Ba položila svoj život ako obetu. Vďaka čomu? 
Vďaka tomu, že Boha milovala ešte viac ako všetko ostatné a preto sa bála Boha viac ako všetkého 
ostatného. A tak všetko dokázala prekonať.  
 
Už asi viac chápeme, na čo narážal sv. Ján Pavol II., keď jeho prvé slová ako aj často opakované slová boli: 
nebojte sa!“  

Asi viac chápeme, prečo je vo Sv. Písme 365x napísané na rôznych miestach, že “nebojte sa, nemajte strach”. 
Na každý deň v roku raz.  

 
Všetci mučeníci sú dôkazom toho správneho strachu, keď sa Boha báli viac ako všetkého ostatného.  
Všetci dnešní obyčajní ľudia, ktorí každý deň odolajú nejakému pokušeniu sú dôkazom toho, že sa boja 
Boha viac ako všetkého ostatného a zároveň milujú Boha viac ako všetko ostatné.  
 



 

 

A keď máme bl. sr. Zdenku ako obeť lásky a násilia, tak áno. Bola obeťou lásky k Bohu, ktorého milovala 
viac ako ostatné a ktorého sa bála viac ako všetkého ostatného. Lebo keby to tak nebolo, tak by dávno 
zradila, nikomu nepomohla a prispôsobila by sa systému, aký vládol. To násilie prišlo preto, lebo milovala.   
 

Zaujímavosť:  

Svätý Otec Ján Pavol II. ju 14. septembra 2003 na sviatok Povýšenia Svätého kríža vyhlásil za blahoslavenú. 

V tomto roku si budeme pripomínať 13. výročie jej blahorečenia práve na tento sviatok, s ktorým je tiež 

aktuálne od našich farských misií spojená milosť získania úplných odpustkov.  

 

Adorácia 

„Som zbojníkom svojej mladosti, ukradol som ju sám sebe. Sám sebe som ju ukradol a položil Kristovi na 

oltár. Hľa, obetná paténa sa od údivu chveje pod ťarchou darov. A plač posvätných sviec leje voskové slzy do 

krásnych tvarov. Bože, ty vieš, že nemám, čo by som ešte daroval, Nič som si nenechal, len návrat k tebe cez 

oblúk milostí ružového rána cez spln lásky večerných hviezd, len návrat k tebe. Cez Máriin úsmev, len návrat 

k tebe. Túžba nepoznaná, nič iné, len návrat k tebe. Cez krásu nebeských hviezd, len návrat k tebe“. 

Na seba som už dávno zabudla, a preto píšem o veľkej, veľkej obeti, o jednom skromnom živote, ktorý zhasne 

v Božej láske.  


